
گروه سینما و تلویزیون - کریستوف والتز و آنجلینا جولی در حال مذاکره هستند تا 
در یک فیلم سینمایی به نام »تمام نت های نواخته شده« بازی کنند. آنجلینا جولی و کریستوف 
والتز در حال مذاکره هســتند تا در فیلمی اقتباسی از رمانی نوشته لیزا جنووا همبازی شوند. 
این فیلم که حقوق نمایش جهانی آن متعلق به شرکت STX Films است، »تمام نت های 
نواخته شده« نام دارد. در این فیلم سینمایی، جولی نقشی به نام کارینا را بازی خواهد کرد که 
همسر سابق یک پیانیست توانا به نام ریچارد )با بازی کریستوف والتز( است. ریچارد درد های 
زیادی را متحمل شده از جمله مبتلا شدن به بیماری لوگهریگ )ALS( و همچنین دور بودن 
از دخترش. با بدتر شدن بیماری وی، در شرایطی که ریچارد دیگر نمی تواند پیانو بنوازد و حتی 
بدون کمک نمی تواند زنده بماند، کارینا برای مراقبت از او وارد ماجرا ی شود.مایکلی که در 
روزومه اش فعالیت در سریال »۱۳ دلیل که چرا« و همینطور فیلم سینمایی »عهد« دیده می شود، 
برای کارگردانی این پروژه انتخاب شده است. مونه کلیتون به همراه ریچارد بارتون لوئیس 
تهیه کنندگی این فیلم را عهده دار خواهد بود. کلیتون به همراه دیوید مندل هم فیلمنامه این اثر 
را اقتباسی را نوشته اند. پروژه دیگر جولی، فیلمی ابرقهرمانی با بازی ریچارد مدن، گما چان و 
کمیل نانجیانی است که »ابدی ها« نام دارد. اکران این فیلم ماجراجویی که در مورد بیگانه های 
با قدرت های فراطبیعی است، چندین بار به دلیل همه گیری ویروس کرونا عقب افتاده است. 
والتز هم که برای دو فیلم ســینمایی »حرامزاده های لعنتی« و »جانگو زنجیر گسسته« جایزه 
اسکار گرفته در فیلم بعدی وس اندرسون به نام »گزارش فرانسوی« بازی کرده و همینطور 
نقش خود را در دنباله فیلم جیمز باند یعنی »زمانی برای مردن نیست« دوباره ایفا کرده است.

گروه ســینما و تلویزیون - نیما عباسپور عضو شورای سیاست گذاری سی و هفتمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران معتقد است که فیلمسازان راه تعامل با کرونا در شرایط فعلی 
را پیدا می کنند و باعث تداوم حیات این حوزه می شوند. نیما عباسپور فیلم نامه نویس و کارگردان 
سینما و عضو شورای سیاستگذاری سی و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران درباره 
تجربه برگزاری جشنواره های بین المللی و معتبر همزمان با شیوع ویروس کرونا گفت: برگزاری 
جشــنواره های جهانی از جمله جشــنواره ونیز نشان داد که با محدود کردن مهمانان و به نوعی 
خصوصی تر شدن جشنواره ها می شود در شرایط موجود هم مانع از لغو یک رویداد مهم هنری 
شد. در حال حاضر بسیاری از جشنواره های معتبر بین المللی به این نتیجه رسیده اند که برگزاری 
آنلاین و حضوری را با هم در پیش بگیرند. از آنجایی که انسان همواره خود را با شرایط سازگار و 
راهکار تعامل با آن را اتخاذ می کند، فکر می کنم کرونا سبب خواهد شد تا خلاقیت و ابتکار بیشتری 
در فیلم کوتاه و فرآیند برگزاری جشنواره مرتبط با آن دیده شود. این شرایط منجر می شود تا ما تولید 
محدودتر و خصوصی تری داشته باشیم. زیرا کسی که حرفه و علاقه اش سینما و فیلمسازی است 
به این فکر می کند که چگونه با شرایط فعلی کار کند و متوقف نشود. این کارگردان درباره کیفیت 
فیلم های کوتاه در سال های اخیر عنوان کرد: در سال های اخیر شباهت کارها به یکدیگر زیاد شده 
و فیلم های نزدیک به هم ساخته می شوند. ما در دهه ۶۰ و ۷۰ شاهد این بودیم که هر کارگردان 
در عرصه فیلم کوتاه سبک خاصی را دنبال می کرد و آثار دارای تنوع بودند. در این سال ها ما کمی 
از سینمای شخصی و کوچک دور شده ایم که کرونا می تواند سبب شود دوباره به این سبک از 
فیلمسازی روی آوریم. وی همچنین درباره تأثیر کرونا بر سینمای دیگر کشورها افزود: قبل از 
ابتلای جهان به این ویروس بسیاری از کشورها به سمت وی اودی ها یا همان پلتفرم های اینترنتی 
حرکت کرده بودند و آمادگی و پیش زمینه لازم برای مواجهه با این شرایط را داشتند اما در ایران 
این کرونا بود که ما را وادار کرد تا این بخش را نیز به رسمیت بشناسیم. البته این چالش برای سینما 
زمانی که کانال های تلویزیونی شروع به کار کردند نیز به وجود آمد اما با آمدن سینماهای چند 
بعدی و ساخت فیلم های عظیم به لحاظ تولید دوباره رونق به سالن های سینما بازگشت. عباسپور 
با بیان اینکه وضعیت سینما در آینده متحول خواهد شد، عنوان کرد: سینما صنعت گرانی است و 
تولید هزینه تمام شده بالایی دارد، اما همه این ها باعث نخواهد شد که ما شاهد مرگ »فیلم کوتاه« 
باشیم. قطعاً اهالی سینما و فیلم کوتاه با یافتن راه تعامل با شرایط و بحران کنونی اجازه نخواهند داد 
که این حوزه به سمت تعطیلی کشیده شود.مشخص نیست ماجرای کرونا تا چه زمانی ادامه دار 
خواهد بود، به همین دلیل ما باید به فکر این باشیم که چگونه می توانیم با در نظر گرفتن همه این 
جوانب، فعالیت های خود را ادامه دهیم و در عین حال به سلامتی هنرمندان و مخاطبان بیاندیشیم.

کریستوفوالتزوآنجلیناجولیهمبازیمیشوند

نیما عباسپور مطرح کرد؛

قرارنیستشاهدمرگ»فیلمکوتاه«باشیم
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گروه ســینما و تلویزیون-آنتن ســیما به 
تازگی پخش ســریال هایی تازه را در دستور کار 
گذاشته اســت که ورای از قصه های آپارتمانی، 
خوانشــی دوبــاره از داســتان های بومی دارند. 
»نجــلا« و »ایلدا« قصه هایــی را طراحی می کنند 
کــه منهای کم و کیف ساختشــان، کمتر اثری از 
تکرار همیشگی عمده تولیدات نمایشی سیما را 

دربرگرفته اند.
داســتان های روایی مجموعه های نمایشی 
لزوما به واســطه غیرپایتخت نشــین بودنشــان 
مخاطب پذیر نمی شــوند مگر اینکــه بتوانند با 
ســاختاری قابل تأمل در اجرا و کارگردانی، سر 
از لوکیشــن های ناآشنا در جای جای کشورمان 

درآورند.
»نجلا« تازه ترین دستپخت سریالی خیرالله 
تقیانی پور، کارگردان جوان اما کاربلد تئاتر است 
که این بار تلاش کرده است تا کنداکتور به اصطلاح 
مناســبتی را جدا از کلیشــه های تولیداتی با این 
صفــت، با روایتی تازه همراه کند. در حالی که  به 
نظر می رســد عمده تولیدات مناسبتی سال های 

اخیر صرفــاً برای آنتن پرکنی ســاخته و پخش 
شــده اند، اما ســریال های فعلی رویه ای درپیش 
گرفته اند که همچنان می توانند جذابیتی دوچندان 

به سیما ببخشند.
»نجلا« قرار است روایتی با تم مذهبی باشد 
کــه خود را درگیر مفاهیــم نمی کند و با انتخاب 

قصه ای عاشقانه حتی قاب دوربین را به صحنه ها 
و لوکیشن هایی می برد که تکرارزدگی صحنه های 
شــهری را ندارند. هرچند که برداشــت چنین 
ســکانس هایی به مراتب سخت تر است اما برای 

بیننده جذابیت بیشتری خواهد داشت.
»ایلدا« دیگر سریال درحال پخش سیما  نیز 
رنگ و بوی قصه  ای دارد که در وهله نخســت، 
بنابر دفاع مقدســی بودنش، ممکن اســت انگ 
بی مخاطبــی به خود بگیرد و شــاید این تصور 

را بــه ذهن متبادر می کند کــه این نیز محصولی 
سفارشــی و شاید بی  مخاطب خواهد بود. با این 
حال لوکیشن های طبیعی سریال و هدایت جمع 
زیــادی از هنرمندان در این مجموعه که  متکی به 
داســتانی بومی و البته بازه زمانی جنگ تحمیلی 

است، امتیازات خاص خودش را دارد.

نکته خــاص در مورد ســریال های فعلی 
سیما مناسبتی بودن اما دوری از کلیشه های ذهنی 
همیشگی نســبت به این محصولات و البته اتکا 
به روایت های بومی اســت که بالذات می تواند 
خرده داســتان های متفاوتی را در اختیار مخاطب 

بگذارد.
 »نجــلا« در آغاز راه اســت و باید دید در 
ادامه ســاخت و اجرای فیلمنامه به چه شکل بر 
آنتن می نشیند ولی تا به الان هم زمزمه های کاری 

معقول و مخاطب پسند را نوید می دهد. »ایلدا« نیز 
تمام تلاشــش را خواهد داشت تا اثری نه صرفا  
مبتنی بر زیســت بوم خاص، بلکه چرخشــی به 
سمت داستان های بومی داشته باشد. نبود لهجه تا 

روایتی یکدست و البته صحنه هایی غیرقابل باور 
از ضعف های مشهود آن است که می توانست از 

این نواقص نیز برحذر باشد.
چنین تولیداتی برای ســیمای وابســته به 
ملودرام هــای تکراری اجتماعــی با صحنه های 
درگیر در کوچه و خیابان های تهران زده، غنیمتی 
به شــمار می رود. شــاید نقدهایی نیز به ساخت 
چنین پروژه های دشواری وارد باشد با این وجود 
به مراتــب می تواند آنتن ســیما را از کرختی و 

روایت های همیشگی خارج کند.  
صحنه های درگیری در مناطق کوهستانی، 
اســتفاده از  لهجه های شیرین ولی سخت برای 
هنرمندان غیربومی، ســکانس و پلان بندی های 
غیرمعمول در لوکیشن های بازه زمانی گذشته و 
... هم خصایص مثبت و هم انگاره های منفی برای 
سریال سازان است که اگر امثال »نجلا« از پس آن 
برآینــد، مخاطب را پای تلویزیون ثبات می دهند 

و در غیر این صورت او را دلزده خواهد کرد.
شاید به دلیل دشواری های بازتولید چنین 
صحنه هایی است که حتی »ایلدا« نیز خود را فارغ 
از لهجه گویی به زبان محلی و لری می کند تا احیانا 
با ضعف در ســاخت، موجب اعتراض و نقد به 

سمت خود نشود!
آنتن کنونی تلویزیون روزهای بدی را پشت 
سرنمی گذارد و پتانسیل همراهی مخاطبان را به 
خود می بیند؛ این نیز قطعا به واسطه فیلمنامه هایی 
با داســتانک های نســبتا بومی و لااقــل گریز از 

ســکانس های تکراری مجموعه های نمایشــی 
اســت. این ویژگی می تواند بر تولیدات مناسبتی 

نیز سوار شود تا کلیشه بی مخاطبی این نوع آثار را 
به مرور ازبین ببرد.

آنتن کنونی تلویزیون روزهای بدی را پشت سرنمی گذارد و پتانسیل همراهی مخاطبان را به خود می بیند؛ این به واسطه فیلمنامه هایی با 
داستانک های نسبتاً بومی و لااقل گریز از سکانس های تکراری عمده مجموعه های نمایشی است.

قصه هایی که می توانند 
به دل بنشینند 

گروه ســینما و تلویزیون- فیلم 
انیمیشــن »این سو، آن سو« به کارگردانی 
»لیــدا فضلی« موفق بــه دریافت جایزه 
یونیسف از دوسالانه  انیمیشن »براتیسلاوا« 

اسلواکی شد. 
سی امُین دوره جشنواره دوسالانه ی 
فیلم انیمیشن »براتیسلاوا« از ۵ تا ۱۰ اکتبر 
۲۰۲۰ )۸ تا ۱۳ مهر ۹۹( در کشور اسلواکی 
برگزار شــد و انیمیشن »این سو، آن سو« 
ساخته »لیدا فضلی« ضمن نمایش آنلاین 
در بخش مسابقه بین الملل این جشنواره، 
موفق به دریافت جایزه یونیسف این رویداد 
شد. این جایزه به فیلمی اعطا می شود که در 
راستای حفاظت از حقوق کودکان ساخته 
شــده اســت. در بیانیه ی هیات داوران 
دوسالانه ی انیمیشن »براتیسلاوا« آمده که 
این فیلم، حامل پیام واقع بینانه در ارتباط 
بین یک مادر و فرزندش اســت.  پخش 
بین الملل انیمیشن »این سو، آن سو« توسط 
مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی 

انجام می شود. این فیلم در بخش رقابتی 
سی و ششمین دوره ی جشنواره »کارتون 
کلاب« ایتالیا، بخش رســمی چهارمین 
دوره ی جشــنواره کــودک هنگ کنگ و 
بخش مسابقه یازدهمین دوره جشنواره 
بین المللی »گلدن کوکر« صوفیه بلغارستان 

هم شرکت کرده بود.

در خلاصه داســتان انیمیشن »این 
ســو، آن سو« نیز آمده است: »هیچ مرزی 
نمی تواند مانع شــکل گیری دوســتی ها 
و محبــت بین کــودکان شــود. کاش 
به راســتی دنیای بزرگســالان هم مانند 
 دنیــای کــودکان پرُ از صلح و دوســتی 

باشد.«

گروه سینما و تلویزیون-محمدرضا 
مصبــاح به آخرین وضعیت اکران و تولید 
دو فیلمی که تهیه کنندگی آن ها را برعهده 
دارد، اشــاره کــرد. محمدرضــا مصباح 
تهیه کننده سینما، درباره آخرین وضعیت 
اکــران فیلم ســینمایی »پوســت« گفت: 
این فیلم ابتدا در جشــنواره های خارجی 
نمایش داده خواهد شــد و پس از آن و در 
صورت مهیا شــدن شرایط اکران عمومی، 
به سینما های کشورمان می آید.وی در ادامه 
درباره آخرین وضعیت تولید فیلم سینمایی 
»یدو« بیان کرد: مراحل پایانی فنی این فیلم 
طی و حدود یک مــاه آینده آماده نمایش 
می شــود. هدف ما برای اولین نمایش این 
فیلم حضور در سی و نهمین جشنواره فیلم 
فجر خواهد بود.گفتنی است فیلم سینمایی 
»پوست« به کارگردانی بهمن و بهرام ارک 
و تهیه کنندگی محمدرضا مصباح در سی 
و هشتمین جشنواره فیلم فجر نمایش داده 
شد.فیلم سینمایی »یدو« هم به کارگردانی 

مهــدی جعفری، از تولیدات جدید کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان و در 
گونه دفــاع مقدس و کــودک و نوجوان 
است که اولین ماه های جنگ تحمیلی را در 
آبادان در حال محاصره، به تصویر می کشد.
محمدرضا مصباح تهیه کننده این فیلم است 
و بازیگرانی مانند ســتاره پســیانی، سعید 

آلبوعبادی، میلاد صویلاوی، محمد مهدی 
آلبوعلــی، ریحانه آریامنــش، عبدالحلیم 
تقلبی، حسین پوریده، حمزه وطانی، طاهره 
نیک آزاد و ... در آن ایفای نقش می کنند. فیلم 
»یدو« در راستای مشارکت راهبردی کانون 
و بنیاد ســینمایی فارابی در حوزه سینمای 

کودک در حال تولید است.

گروه سینما و تلویزیون- علی رویین 
تن پیرامون آخریــن فعالیت های خود در 
عرصه ســینما گفت: در حال حاضر تولید 
فیلم سینمایی »اکبرشاه« را در پیش داریم که 
متاسفانه به دلیل شیوع بیماری کورنا متوقف 
شــده اســت. علاوه بر آن مراحل پایانی 

نگارش فیلمنامه »شــهید ابراهیم هادی« را 
نیز پشــت ســر می گذاریم که به امید خدا 
بتوانیم آن پروژه را هم جلوی دوربین ببریم.

وی در همین راستا ادامه داد: برای هر 
دو پروژه »اکبرشاه« و »شهید ابراهیم هادی« 
در انتظــار کاهش پیدا کردن تعداد مبتلایان 

به بیماری کرونا هســتیم، به امید خدا اگر 
شرایط کمی بهتر شود و بیماری کرونا هم 
نسبت به روزهای جاری دچار کاهش شود 
فیلمبرداری یکــی از این آثار کلید خواهد 
خورد.این تهیه کننده ســینما و تلویزیون 
درباره زمان شروع فیلمبرداری فیلم سینمایی 
»اکبرشاه« اضافه کرد: برای نقش اصلی این 
فیلم با »فرامرز قریبیان« قرارداد بســته ایم، 
منتها شرط اصلی وی برای حضور در پروژه 
پایان کامل بیماری کرونا است تا هیچکس از 
عوامل اثر در خطر نباشد. وی در همین رابطه 
تصریــح کرد: بنا به انتخاب فرامرز قریبیان 
برای نقش اصلی فیلم »اکبرشاه« تیم تولید 
منتظــر پایان کرونا خواهد ماند و بعد از آن 
فیلمبرداری را آغاز می کنیم، حضور قریبیان 
در این پروژه برای ما اتفاقی بسیار بزرگ و 
جذاب است و به هیچ عنوان نمی خواهیم 

آن را از دست بدهیم.
کارگردان فیلم »زمهریر« درباره هدف 
اکران فیلم »اکبرشــاه« اظهار کرد: ما فیلم را 
برای اکــران عموم آماده می کنیم و به هیچ 
وجه به حضور آن در جشــنواره فیلم فجر 
و یا جشــنواره هــای دیگر فکر نمی کنیم. 
اکبرشاه اثری عاشــقانه برای مردم است و 
به همیــن دلیل هدف ما از اکران به نمایش 
درآوردن اثر برای عموم مردم اســت.وی 
درباره داستان فیلم »اکبرشاه« افزود: اکبرشاه 
داســتان پیرمردی اســت که در برهه ای از 
زمان تصمیم می گیرد تا تمام اتفاقاتی که در 
گذشته برایش افتاده را جبران کرده و تغییر 
دهد. نقش اصلی که همان اکبرشاه است را 
در این فیلم فرامرز قریبیان بازی خواهد کرد.

کارگردان فیلم »دل شکسته« درباره ساخت 
فیلم »شهید ابراهیم هادی« افزود: این پروژه 

سینمایی اثری پرهزینه و پرزحمت است به 
طبع نیازمند پیش تولید سنگینی هم خواهد 
بــود، ما در نظر داریم تا این فیلم را پیش از 
پایان ســال وارد مرحله تولید کنیم. در حال 
حاضر نزدیک به ده ماه اســت که مشغول 
بازنویسی این فیلم هستیم و تصمیم داریم تا 
اثری کاملا حرفه ای را جلوی دوربین ببریم.

وی درباره احتمال برگزاری جشنواره 
فیلم فجر اضافــه کرد: از نظر من مخاطب 
ســینما بــرای درک اثــر و همچنین لذت 
بردن از آن نباید هیچگونه استرســی داشته 
باشــد، وقتی مخاطب ما با ترس از بیماری 
کرونا روی صندلی سینما می نشیند بدون 
شــک نمی تواند جان کلام فیلم را دریافت 
کند. به همین دلیل چندان موافق برگزاری 
جشنواره فیلم فجر در شرایط فعلی نیستم، 
زیرا مخاطب ما نمی تواند از شور و هیجان 

همیشــگی این رویداد سینمایی برخوردار 
شــود.رویین تن در همین رابطه ادامه داد: 
فرهنگ الزام زندگی اســت اما پیش از آن 
جان انسانها مهم است، به همین دلیل با اول 
از همه باید در جهت تکریم جان انسانها قدم 
برداریم، حال شاید اگر یک ماه همه مشاغل 
تعطیل شــوند بیماری کرونا هم فروکش 
کند و بتوان درباره برگزاری جشنواره فیلم 
فجــر فکری کرد اما اگر شــرایط به همین 
شکل ادامه داشته باشد بعید است که بتوان 
جشنواره ای با قدرت برگزار کرد.کارگردان 
فیلم »اکبرشــاه« با اشــاره به لزوم تقویت 
اکران آنلاین در شــرایط فعلی خاطرنشان 
کرد: در شــرایط کنونی ما باید اکران آنلاین 
را گســترش داده و از قاچاق آن جلوگیری 
کنیم تا کارگردانان بتوانند بدون دغدغه و به 

راحتی به اکران فیلمشان فکر کنند.

گروه ســینما و تلویزیون- تهیه 
کننده ســریال شــبکه نمایــش خانگی 
»دروج« از آغاز پیش تولید این سریال در 

دی ماه خبرداد.
جعفر گودرزی تهیه کننده و منتقد 
ســینما درباره تولید یک ســریال شبکه 
نمایش خانگی گفت: به دنبال ســاخت 
سریال »دروج« برای شبکه نمایش خانگی 
هســتم، »دروج« معانــی مختلفی دارد و 

مترادف با روح پلید و اهریمن است.
وی بیان کرد: این ســریال در گونه 
پلیسی-جنایی- حادثه ای است که در ۱۳ 
قســمت ۴۰ دقیقه ای برای شبکه نمایش 
خانگی ساخته می شود. تمام تلاش ما این 
اســت که بتوانیم دی ماه پیش تولید این 
ســریال را آغاز و آن را بــرای ۶ ماه اول 
ســال آماده نمایش کنیم.این منتقد سینما 
توضیــح داد: این ســریال تنها برای یک 

فصل طراحی شده است و لوکیشن های 
آن قــرار اســت در تهران و چند شــهر 
جنوبی و شــمال کشور انتخاب شود. اما 
بیشترین لوکیشــن های آن در تهران قرار 
دارد.وی تاکید کرد: داستان »دروج« یک 
موضوع خانوادگی است که مخاطب را با 
معماهای بسیاری مواجه می کند.گودرزی 

گفت: با تعدادی از بازیگران برای حضور 
در این ســریال صحبت شــده است که 
حضور تعدادی از آنها نهایی نشده است، 
البته با جمشید هاشــم پور برای یکی از 
نقش های این سریال صحبت شده است 
که خوشــبختانه به نتایــج خوبی در این 
زمینه رســیده ایم.وی توضیــح داد: فکر 

می کنم این ســریال با توجه به موضوعی 
که دارد و با استفاده از بازیگران درجه یک 
سینما، می تواند در شبکه نمایش خانگی با 
موفقیت هایی همراه می شود.گودرزی در 
پایان گفت: خوشبختانه با سرمایه گذاران 
مورد نظر به نتیجه خوبی رســیده ایم و به 
زودی دیگر عوامل ایــن پروژه را اعلام 

می کنیم.
در خلاصه داستان این سریال آمده 

اســت: مستوفی به همراه ۲ شریک دیگر 
خود، یک شــرکت بــزرگ بازرگانی را 
اداره می کننــد، طی تغییر برخی از قوانین 
صادرات و پایین آمدن ســود شــرکت، 
مســتوفی تصمیم می گیــرد با همکاری 
شــرکای خود اعلام ورشکســتی کند. 
مستوفی نقشه ای هولناک در سر دارد که 
چند خانواده را درگیر ماجراهای معمایی 

و عجیب و غریب می کند.

گزارشی از ۲ سریال جدید سیما؛

حضور »پوست« در جشنواره های خارجیانیمیشن ایرانی برنده جایزه یونیسف شد

»فرامرز قریبیان« با عاشقانه اکبرشاه به سینما باز می گردد

سریالی جنایی برای شبکه خانگی

داســتانهایرواییمجموعههاینمایشــیلزومابهواســطهغیرپایتختنشــینبودنشــانمخاطبپذیرنمیشــوندمگر
اینکهبتوانندباســاختاریقابلتأملدراجراوکارگردانی،ســرازلوکیشــنهایناآشــنادرجایجایکشــورماندرآورند.

تلویزیون-گاهی  و  گروه سینما 
آثــاری که به نوعــی دنباله فیلمی دیگر 
هستند، از فیلم اصلی هم بهترند و مورد 

استقبال بیشتری قرار می گیرند.
ســاخت دنباله ای برای یک فیلم 
ســینمایی موفق کار آســانی نیســت. 
فیلمساز ها برای ساخت دنباله یک فیلم 
باید داســتان و شخصیتی را مد نظر قرار 
دهند که به محتوای قسمت قبلی آسیبی 

نزند و در واقع آن ها را نقض نکند.
در مواردی این فیلمســاز ها موفق 
عمل می کنند و فیلمی که میسازند مورد 
توجه مخاطبان واقع می شود.  به طوری 

کــه حتی اگــر بهتر از فیلــم اصلی هم 
نباشند، حداقل چیزی کم ندارند. 

در اینجــا بــه چند مــورد از این 
دنباله های سینمایی موفق اشاره می کنیم.

برتریبورن
داگ لیمان با فیلم سینمایی هویت 
بورن، باعث شــد مت دیمون به عنوان 
بازیگر فیلم های اکشــن شناخته شود، 
امــا پل گرینگرس با ادامه دادن این فیلم 
سینمایی، مجموعه فیلم های بورن و مت 

دیمون را به شهرت زیادی رساند. 
این فیلم به خوبی فیلمبرداری شده 
و صحنه های اکشــن زیادی در آن دیده 

می شــود. این فیلم باعث شد فیلم هایی 
معــروف ژانــر اکشــن مثــل ریبوت 
جیمزباند و یا فیلم های اخیر از مجموعه 
ســینمایی »ماموریت غیر ممکن« از این 

اثر الگو بگیرند.
اربابحلقهها:دوبرج

اولین قسمت از ســه گانه ارباب 
حلقه هــا »یــاران حلقه« نام داشــت و 
داســتان گروهــی را روایت می کرد که 
قصد دارند یک حلقه شــیطانی را نابود 

کنند. 
این فیلم بسیار موفق بود و فروش 
خوبی داشــت، اما قسمت دوم این فیلم 

ســینمایی با عنوان »دو بــرج« فراتر از 
قســمت اول ظاهر شد و با پایانی پر از 
تعلیق مخاطبان را برای قســمت ســوم 

مشتاق کرد.
تیغه۲

فیلم ســینمایی تیغه ثابت کرد که 
حتی فیلم های ابرقهرمانی هم می توانند 
ترسناک و خونین باشند و در عین حال 

در گیشه سود آوری کنند. 
قســمت دوم ایــن مجموعــه به 
کارگردانــی گیرمو دل تورو این فیلم را 

به مرحله جدیدی می رساند. 
با جلوه هــای ویــژه دیدنی تر و 

صحنه های اکشن گســترده تر، تعجبی 
نیســت که »تیغه ۲« بهترین قســمت از  

این مجموعه سینمایی باشد.
بیگانهها

در »بیگانه ها« با فیلمی ترســناک 
روبــرو بودیم که در فضــای خارج از 
زمین روایت می شود. اما جیمز کامرون 
تصمیــم میگیرد برای دنبالــه این فیلم 
سینمایی شیوه متفاوتی را در نظر بگیرد. 
کامــرون عــلاوه بر اســتفاده از 
ســکانس های ترســناک، فیلمش را با 
سکانس های اکشــن نیز آمیخته و یک 

اکشن علمی-تخیلی خلق کرد.

مردعنکبوتی۲
با وجود آنکه فیلم ســینمایی »مرد 
عنبکوتی« در گیشه موفق بود و توانست 
مخاطبان خوبی را جذب کند، اما به نظر 

یک چیزی در آن کم بود. 
یــک گابلین شــرور بــه عنوان 
شــخصیت منفی، کاملا مناســب بود، 
اما به اندازه کافی برای قهرمان داســتان 

تهدید جدی محسوب نمی شد. 
در مرد »عنکبوتی ۲« این مشــکل 
حل شــد و ضد قهرمان های به مراتب 
بهتری را شــاهد بودیــم. همچنین در 
جلوه هــای ویــژه نیز پیشــرفت هایی 

صورت گرفته بود.
شوالیهتاریکی

بــا وجود آنکه نمیتــوان موفقیت 
فیلم ســینمایی »بتمن آغــاز می کند« به 
کارگردانــی نولان را در گیشــه نادیده 
گرفت، اما »شوالیه تاریکی« یک قدم از 

این فیلم فراتر رفت.
 از سکانس سرقت بانک در ابتدای 
فیلم تا انفجار بیمارســتان، همه چیز به 
خوبی توانســت مخاطب را هیجان زده 
کند و به وجد بیاورد. هیث لجر که نقش 
شــخصیت شــرور این فیلم را بر عهده 
داشــت، بعد از مرگش برای این نقش 

جایزه اسکار دریافت کرد.
پدرخوانده۲

فیلم سینمایی »پدرخوانده ۲« شاید 
بهترین دنباله ای باشــد که تاکنون شاهد 
بــوده ایم. این فیلــم کارگردانی عالی، 
داستانی مناســب و بازی های فراموش 
نشدنی دارد. چیزی که قسمت دوم این 
فیلم را  از بقیه قسمت ها متفاوت می کند 
این است که هم پیش درآمد است و هم 
دنباله. چرا که داستان پدرخوانده جدید 
با بازی آل پاچینو را به تصویر می کشــد 
و هم دوره جوانی دون کورلئونه را دنبال 

می کند.

۷ دنباله فیلم های سینمایی که از نسخه اصلی هم بهترند
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